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 ایرانـــــــــ 
 در آستانهـــ 
 ورود  بهـــــ
  بن  بستـــــ
 اقتصادیــــ

گویا  رکود هنوز مسئله اول همه قوای سیاسی کشور نیست ؛

گویا  رکود هنوز مسئله اول همه قوای سیاسی کشور نیست ؛

طراح : کاوه رحیمی

 لطفا با احتیاط عبور کنید؛

سقف کـاذب



استان ها،  عالی  شورای  اعضای  از  رأی گیری  با 
شرقی  آذربایجان  مردم  نماینده  دبیری«  »شهرام 
استان ها  عالی  شورای  جدید  رئیس  به عنوان 
انتخاب و جایگزین پرویز سروری نماینده مردم 

تهران شد.
چهارمین  و  بیست  در  هوادار؛  دنیای  گزارش  به 
اجلاس عمومی شورای عالی استان ها که در سالن 
انتخابات  شد،  برگزار  کشور  وزارت  اعظم  پیامبر 
دوره  ششمین  از  سال  سومین  رئیسه  هیئت 
شورای عالی استان ها در دستور کار بود که برای 
سمت ریاست این شورا »شهرام دبیری« نماینده 

»پرویز  و  استان ها  عالی  شورای  در  تبریز  مردم 
به   - شورا  این  در  تهران  مردم  نماینده  سروری« 

عنوان کاندیدای ریاست ثبت نام کردند.
در نهایت پس از رأی گیری از ۷۵ رأی ماخوذه ، 
شهرام دبیری با ۳۸ رأی و پرویز سروری با ۳۷ 
رأی را کسب کردند و بدین ترتیب دبیری برای یک 
جایگزین  و  انتخاب  شورا  رئیس  عنوان  به  سال 

سروری شد.
انتخابات  از  دوره  این  در  گزارش،  این  اساس  بر 
هیئت رئیسه حاجی بیگلو نماینده مردم خراسان 
رضوی، حسن شریفی نماینده مردم قم، عبدالله 
پرواز نماینده مردم هرمزگان و ایرج سلیمان زاده 
این  از  پیش   که  غربی  آذربایجان  مردم  نماینده 
کاندیدای انتخابات ریاست شورا شده  بودند، از دور 
رقابت انصراف دادند.در ادامه این جلسه محمدرضا 
فلاح نماینده مردم اصفهان و موسی الرضا حاجی 
بگلو نماینده مردم خراسان رضوی برای انتخابات 
نهایت  در  که  شدند  کاندیدا  شورا  رئیسی  نایب 
فلاح  شد.  رئیس  نایب  رأی   ۴۲ با  بگلو  حاجی 
از ۷۵ رأی مأخوذه ۳۱ رای گرفت و دو رأی  نیز 
نیز ممتنع بود.علی گوزلی از البرز، علی قاسمی 
و  چهارمحال  از  باقری  محمدیعقوب  فارس،  از 

بختیاری، حسین حیدری از یزد، احمد احمدی زاده 
از خراسان، کورش حصیرباف از سمنان، لطف الله 
محمد  بختیاری،  چهارمحال  از  سامانی  شیخ 
ناصری از خوزستان، مسیب توازیانی از اصفهان، 
از  فنودی  حسین  فارس،  از  ساری خانی  سینا 
و  آذربایجان شرقی  از  نوروززاده  جنوبی،  خراسان 
جعفری حسن وند از چهارمحال و بختیاری برای 

منشی نامزد شدند.
احمدی زاده از خراسان رضوی با کسب ۴۰ رأی از 
۷۳ رأی مأخوذه به عنوان منشی اول انتخاب شد.

به مرحله دوم  مانده  باقی  پنج منشی  انتخاب   
این  در  که  شد  موکول  منشی ها  انتخابات 
انتخابات  از گردونه  مرحله عسگری و نوروز زاده 
رأی گیری، گوزلی، حیدری،  از  حذف شدند.پس 
باقری، حصیرباف و ناصری به ترتیب نمایندگان  
بختیاری،  و  چهارمحال  یزد،  البرز،  استان های 
دیگر  منشی  پنج  به عنوان  خوزستان  و  سمنان 
این دوره هیئت از رئیسه شورای عالی استان ها 
انتخاب شدند.همچنین ایرج سلیمان زاده نماینده 
با  از استان آذربایجان غربی  شورای عالی استان 
۲۸ رأی به عنوان سخنگو شورا در سال دوم انتخاب 

شدند.

با رأی گیری اعضا؛

کرســی ریاست شــورای عالی اســتان ها به »آذربایجان شرقی« واگذار شد
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اقتصاد کلان

رئیس کل سازمان امور مالیاتی هشدار داد
پیگیری قصایی شایعاتی که منجر 

به التهاب بازار شود 
شایعاتی  گفت:  مالیاتی  امور  سازمان  کل  رئیس 
که موجب تشویش اذهان عمومی و التهاب بازار 
شود را از طریق نهادهای حقوقی و قضایی پیگیری 

می کنیم.
محمدهادی  »سید  هوادار،  دنیای  گزاش  به 
سبحانیان« بیان کرد: سازمان امور مالیاتی در قبال 
قوانین جدید تکالیفی برعهده دارد که باید به نحو 
احسن انجام دهد و مهم ترین آنها قانون پایانه های 
فروشگاهی و سامانه مؤدیان است که از اول دی 

ماه لازم الاجرا شده است.
به  نسبت  امسال  ماهه   10 طی  گفت:  سبحانیان 
کاهش  درصد   70 حدود  قبل،  سال  مشابه  دوره 
عدالت  دیوان  در  مالیاتی  مقررات  ابطال  حوزه  در 
بزرگی  دستاورد  این  که  هستیم  شاهد  را  اداری 
برای نظام مالیاتی است.وی با بیان اینکه خود را 
مکلف به بهبود فضای کسب و کار می دانیم، افزود: 
مالیاتی  نظام  در  جاری  و  ساری  رویه های  باید 
فعالان  برای  شرایط  که  شود  ترسیم  به گونه ای 
اقتصادی پیش بینی پذیر باشد. در دوره جدید، از 
بخشنامه های خلق الساعه جلوگیری شده است. از 
طرف دیگر، امکان اعمال نظر فعالان اقتصادی و 
این  با  و  لحاظ شد  بخشنامه  تدوین  در  ذینفعان 
حداقل  به  آن ها  ابطال پذیری  همچنین  اتفاق، 
در  افکنی  شبهه  به  ادامه  در  رسید.وی  ممکن 
فضای  در  مالیاتی  مسائل  پیرامون  اخیر  روزهای 
مجازی و گاها رسمی اشاره کرد و گفت: برای نقد 
کارشناسی و منصفانه در حوزه مالیاتی گوش شنوا 
داریم و از آن استقبال می کنیم؛ اما با شایعاتی که 
موجب تشویش اذهان عمومی و التهاب در فضای 
کسب و کار و بازار می شود، مخالفیم و آن را از 
طریق نهادهای حقوقی و قضایی پیگیری می کنیم.

به دلیل گران فروشی؛
 ۲ خودروساز مونتاژی

 نقره داغ شدند
مدیران  شرکت  جمله  از  مونتاژی  خودروساز   ۲
خودرو و کرمان موتور به خاطر گران فروشی محکوم 
به پرداخت ۲هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان جریمه و 
بازگرداندن اضافه مبلغ دریافتی به مشتریان شدند.

با  مونتاژی  خودروسازان  هوادار؛  دنیای  گزارش  به 
ترفندهای مختلف اقدام به گرانفروشی می کنند این 
از مصوب  بالاتر  با قیمتی  را  مونتاژکاران خودورها 
به مردم عرضه می کنند.خودروسازن امسال به دلایل 
مختلفی از جمله اضافه کردن پسوند یا پس و پیش 
برای  کارایی هم  آپشن هایی که  افزودن  آن،  کردن 
مشتریان ندارد مجوز اضافه قیمت را از شورای رقابت 
آنان را  افزایش قیمت ها کفاف  گرفته اند گویا این 
نمی دهند و از ترفندهای دیگر اقدام به گرانفروشی 
کرده اند.طبق اعلام سازمان تعزیرات حکومتی بیش 
از ۲ خودرؤساز مونتاژی  پرونده شکایت  از ۲ هزار 
کرمان موتور و مدیران خودرو ثبت شده است که 
رای تعداد زیادی از این پرونده ها قطعی شده است 
تجدید  به  اعتراض محکومان  با  پرونده ها  برخی  و 
مرحله  در  مونتاژکاران  شده اند.این  فرستاده  نظر 
و  می کنند  اعلام  را  قیمت  یک  خریدان  به  اول 
را  از گذشت چندماه قیمت های جدید  سپس بعد 
می کنند  مطالبه  مشتریان  از  مختلف  بهانه های  با 
یعنی رقمی بالاتر از قرارداد را عنوان می کنند.سازمان 
تعزیرات حکومتی چند وقتی است که خودوسازان 
را زیر تیغ نظارت قرار داده است و به پرونده های 
در  می کند  رسیدگی  سرعت  به  آنان  علیه  شکایت 
همین راستا این سازمان ۲ خودروساز مونتاژی از 
به  را  موتور  کرمان  و  خودرو  مدیران  جمله شرکت 
خاطر گران فروشی به پرداخت ۲هزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومان جریمه و بازگرداندن اضافه مبلغ دریافتی به 

مشتریان محکوم کرد.

گویا  رکود هنوز مسئله اول همه قوای سیاسی کشور نیست؛

ایران در آستانه ورود به بن بست اقتصادی
طی چند سال اخیر و بعد 
از تحریم های سال ۱۳۹۷ 
اقتصاد ایران دچار بن بست حکمرانی اقتصادی شده 
است، بدین معنی که هر تصمیمی که از جانب دولت 
گرفته می شود چه درست و چه غلط اغلب در نهایت 
نتایج ویرانگری دارد؛ حتی آن تصمیماتی که عقلانیت 
اقتصادی، آن ها را درست می داند و در سراسر جهان 
اجرا می شوند، در ایران همین تصمیمات نتایج فاجعه 
باری در پی خواهد داشت. در واقع می توانیم از یک 
بن بست ساختاری اقتصادی صحبت کنیم که تقریبا 
در آن مفاهیم اقتصادی کارکرد خود را از دست داده اند 
باطل  دور  یک  چنبره  در  کشور  اقتصاد  کل  اکنون  و 

گرفتار شده است.
تجربه  را  گرانی  مختلف  دوره های  در  ایران  مردم 
فرا  هستیم  شاهدش  الان  که  شرایطی  اما  کرده اند. 
بحران است. در واقع اینکه اسم شرایط فعلی را گرانی 
بدانیم، صحیح نیست. این وضعیتی که مردم را گرفتار 
کرده است، گرانی نیست، یک بحران واقعی است. هر 
معلولی یک علت مشخصی دارد و باید گفت، گرانی 
شده اند،  باعث  که  دارد  مختلف  علت  چند  ایران  در 
اقتصاد با گره های کوری روبرو شود. شرح این شرایط 
هم  همهِ  باید  گیری  تصمیم  نظام  می د هد،  نشان 
و غم اش را به کار بگیرد تا با برطرف کردن مانع ها، 
شرایط را برای آرامش اقتصادی مهیا کند. این مهم در 
شرایطی است که متأسفانه از جانب دست اندرکاران 
اقتصادی  اصلاح  برای  مشخصی  برنامه  و  طرح 
مشاهده نمی شود. انگار نه انگار که اقتصاد در ایران 
به ورطه ورشکستگی افتاده است و مردم برای تأمین 
دارند. تحریم  نیازها هزار و یک مشکل  ابتدایی ترین 
مهمترین عامل بن بست اقتصادی است و به همین 
که  است  این  از سیاست گذاران  توقع  کمترین  دلیل 
با سیاست مداری منطق مدارانه شرایط را برای برچیده 
شدن محدودیت های بین ا لمللی فراهم کنند. اقتصاد 
ایران به علت چند لایگی و پیچیدگی رکودی که به آن 
گرفتار است در آستانه ورود به بن بست است. چرا که 

اصولا دولت ابزار لازم برای خروج از رکود را در دست 
در  ایران  اقتصاد  رکود  عمیق ترین  کنونی  رکود  ندارد. 
سال های پس از جنگ جهانی دوم است، چرا که به 
طور همزمان گرفتار پنج نوع رکود اقتصاد کلان، رکود 
ساختاری، رکود نهادی، رکود جهانی و رکود درآمدهای 
نفتی است و خروج از آن فعلا خارج از مقدورات دولت 
است. در شرایط کنونی یگانه ابزار دولت برای به حرکت 
واداشتن اقتصاد ایران، ابزارهای پولی و اقتصاد کلانی 
است که اگر دولت به سمت استفاده از این ابزارها برود 
موجب آشوب های تازه ای در اقتصاد می شود که آن را 
با انفجار تورمی رو به رو می کند. بنابراین دولت فعلا از 
همین یک ابزار مرسوم هم نمی تواند برای خروج از رکود 
استفاده کند. متأسفانه مشکل اصلی امروز اقتصاد ایران 
این است که رکود هنوز مسئله اول همه قوای سیاسی 
کشور نیست، که اگر بود سیگنال، گفتارها و رفتارهای 
تنها  بنابراین  می بود.  متفاوت  کشور  سیاسی  مقامات 
رکودی  بن بست  از  کشور  اقتصاد  خروج  برای  راه  یک 
وجود دارد وآن اجماع و عزم نظام سیاسی برای ایجاد 
افق امید بخش و آینده ای بی ابهام در فضای سیاسی و 

اقتصادی کشور است تا اقتصاد کشور افق پیدا کند و 
سرمایه های موجود به تحرک درآید. در واقع اقتصاد ما 
با کمبود سرمایه روبه رو نیست. چون چیزی حدود سه 
تا چهار برابر نیاز کشور، سرمایه گذاری صنعتی کرده ایم. 
شهرک های صنعتی ما با یک چهارم ظرفیت کار می کنند. 
این بدین معنی است که آنها می توانند چهار برابر وضع 
موجود، تولید کنند. همچنین اقتصاد ما با مشکل کمبود 
میلیون  پنج  فقط  ما  نیست.  روبه رو  انسانی  نیروی 
اقتصاد  مشکل  داریم!  بیکار  دانشگاهی  دانش آموخته 
حتی نقدینگی هم نیست. اگر اقتصاد ما افق پیدا کند 
همین نقدینگی موجود به گردش درآید، می تواند نیاز ما 
را مرتفع کند. چون سرعت گردش پول می تواند تا دو برابر 
وضع کنونی بالا برود و بنابراین به این معنی است که 
نقدینگی کنونی می تواند تا دو برابر وضع کنونی عملکرد 
اقتصادی داشته باشد. بنابراین گیر اصلی اقتصاد ما عدم 
اطمینان ها و بی ثباتی های سیاسی و کلان و تنش های 
ما شده  اقتصاد  بی افق شدن  که موجب  است  خارجی 
است. و برای حل این مسئله نیز باید نظام سیاسی همت 

و قیام کند و  کاری از دست دولت ساخته نیست.

سارا نصرتی
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جامعه
ندارد صحت  خانوارها  برخی  یارانه   قطع  تعاون:خبر  وزارت 

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با انتشار پستی در شبکه اجتماعی ایرانی گفت: »خبر منتشر شده در فضای مجازی با 
عنوان »قطع یارانه برخی از خانوارهای سه دهک اول« صحت نداشته و تکذیب می شود.«در ادامه به این نکته نیز اشاره شده 
شماره 1465 -  شنبه  9 دی 1402که در دفاع از امنیت روانی مردم، حق وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی برای برخورد قانونی با دروغ پردازان محفوظ است.

رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی 
امکان  اینکه  بر  تأکید  با  کشور  هواشناسی  سازمان 
انسان وجود  بارشی توسط  انرژی سامانه های  تغییر 
ندارد و کم بارشی بر تمام نقاط خاورمیانه و آسیای 
درباره  شده  منتشر  اخبار  گفت:  است،  حاکم  میانه 
عقیم سازی سیستم های بارشی و تغییر مسیر آن ها 
به کشورهای دیگر شایعه است و از نظر هواشناسی 

صحت ندارد.
وارد  جاری  سال  در  ایران  هوادار؛  دنیای  گزارش  به 
چهارمین سال خشکسالی و کم بارشی شد. به گونه ای 
که بر اساس داده های هواشناسی، از ابتدای سال آبی 
جاری تنها ۳۶ میلیمتر بارندگی دریافت کرده است که 
با توجه به بارش های ۶۳.۲ میلیمتری بلندمدت ۴۲.۲ 

درصد کاهش بارندگی دارد. 
از  دلایلی  رسانه ها  و  اجتماعی  شبکه های  برخی  در 
جمله تأثیر هارپ، ) پروژه تحقیق از یونوسفر با استفاده 
بررسی  و  لایه  این  به  بالا  فرکانس  امواج  ارسال  از 
برهمکنش این امواج با لایه یونوسفر زمین( انتقال 
ابرها و سامانه های بارشی به کشورهای همسایه برای 
کم بارشی ایران منتشر شده است؛ اما به گفته رئیس 
مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی سازمان 
هواشناسی کشور به دلیل گرمایش جهانی و تغییرات 
اقلیمی، سامانه های بارشی مجال تقویت و بارندگی را 
پیدا نکرده اند و این شرایط در تمام نقاط آسیای میانه 
و خاورمیانه حاکم است همچنین سیستم های جوی 
انرژی بسیار بالایی دارند که انسان توانایی تأثیرگذاری 

بر آن ها را ندارد.
»احد وظیفه« در واکنش به اخبار منتشر شده مبنی بر 
تغییر مسیر ابرها، »هارپ« به عنوان علل تفاوت بارش 
روزهای  کرد: طی  اظهار  کشورهای همسایه  و  ایران 
در کشورهای  که  است  منتشر شده  اخباری  گذشته 
در  ولی  دارد  وجود  برف  ایران  غرب  شمال  همسایه 
کوه های ایران برفی نیست؛ اما نکته قابل توجه این 
مناطق  تمام  در  خشکسالی  و  کم بارشی  که  است 
آسیای میانه و خاورمیانه حاکم است. تمام کشورهای 
ایران، سوریه، عراق و حتی ترکیه همچنین کشورهایی 
که در شمال شرق ایران در منطقه آسیای مرکزی قرار 
این  شده اند.  آب  کمبود  و  کم بارشی  دچار  نیز  دارد 
بارش برف  ایران  اطراف  مسئله که برخی کشورهای 
بیشتری  را نسبت به ایران تجربه می کنند کاملا به 

تفاوت های اقلیمی کشورها مربوط است.

وی با ذکر مثالی ادامه داد: عامل اصلی خیزش گرد 
و غبار و توسعه بیابان ها در ترکمنستان کم بارشی و 
مصرف بی رویه آب است. نکته بسیار مهم این است 
که به هیچ وجه نباید شرایط جوی و میزان بارندگی  
کشورها را با یکدیگر مقایسه کرد. میانگین بارش های 
بلندمدت ترکیه حدود ۵۵۰ تا ۶۰۰ میلیمتر است، اما 
میزان میانگین بارندگی های بلندمدت ایران به حدود 
۲۰۰ میلیمتر رسیده است؛ بنابراین می توان گفت که 
بارش های کشور ترکیه به طور کلی بین ۲.۵ تا ۳ برابر 

از ایران بیشتر است.
رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی 
به  اخبار  برخی  در  افزود:  کشور  هواشناسی  سازمان 
بارندگی های مناسبی در عربستان اشاره شده که ایران 
آن را تجربه نمی کند این در حالیست که این کشور در 
دهه های اخیر به طور میانگین شش میلیمتر کاهش 
بر اساس  بلندمدت داشته است.  به  بارندگی نسبت 
آمارها میانگین بارندگی های سالانه این کشور حدود 
۶۰ میلیمتر ثبت شده که از بارندگی های ایران  بسیار 

کمتر است.
وی با تأکید بر اینکه تغییرات اقلیمی جهانی است 
الگوهای  و  سامانه ها  گردش  بر  مهمی  تأثیرات  و 
جوی گذاشته است، گفت: گرمای کم سابقه  حاکم بر 
خاومیانه، شمال افریقا و شرق مدیترانه یکی از دلایل 
مناطق  این  به  نکردن سامانه های جوی  نفوذ  اصلی 

است و عملکرد سامانه ها نسبت به گذشته ضعیف تر 
است. عقیم سازی سیستم های بارشی و یا انتقال آن ها 
به مناطق دیگر شایعه است و این موضوعات بر اساس 
علم هواشناسی صحت ندارد. سیستم های جوی بسیار 
پرانرژی هستند و قدرت بالایی دارند و بشر توانمندی 
تأثیرگذاری بر این سامانه های جوی را ندارد. درست 
است که انسان در محیط زیست دخالت های زیادی 
کرده و آسیب های بسیار زیادی به آن زده است؛ اما 
در زمینه عقیم سازی سیستم های بارشی خوشبختانه 

توانایی ندارد و نباید به این شایعات توجه کرد.
وظیفه در پایان ضمن تأکید بر اینکه همه مناطق 
گفت:  هستند،  مواجه  بارندگی  نوسان  با  جهان 
میلیمتر   ۲۳۰ حدود  ایران  بارندگی های  میانگین 
ثبت شد این درحالیست که در سال های ۹۷ و ۹۸  
میزان بارندگی ها به حدود ۳۲۰ میلیمتر رسیده بود؛ 
اما طی سال های اخیر که با کم بارشی، خشکسالی 
یافته  کاهش  هستیم،  مواجه  جهانی  گرمایش  و 
است. این شرایط اقلیمی میزان بارندگی ها را تغییر 
اقلیمی به خصوص دخالت های  می دهند. تغییرات 
اشکال  به  پدیده های حدی  تشدید  موجب  انسانی 
وقوع  و  کم بارشی  و  خشکسالی  همچون  مختلف 
بارش های شدید و سیل آسا شده و تخریب محیط 
پی  در  را  بیابان ها  و گسترش  زیست، جنگل زدایی 

داشته است.

بنا بر اعلام سازمان حج و زیارت 
قیمت اولیه حج تمتع اعلام شد

رئیس سازمان حج و زیارت سهمیه و قیمت اولیه 
سفر حج تمتع در سال ۱۴۰۳ را اعلام کرد.

به گزارش دنیای هوادار؛  »سید عباس حسینی« با 
این یادآوری که ثبت نام حج تمتع از ۱۵ دی ماه آغاز 
می شود، با اشاره به اینکه متقاضیان حج تمتع در 
زمان ثبت نام حدود یک میلیون تومان ودیعه گذاری 
کرده بودند، درباره قیمت سفر حج واجب در سال 
۱۴۰۳ گفت: محاسبه کامل درباره قیمت حج هنوز 
ارز  نرخ  به  توجه  با  مبلغ  این  است،  نشده  انجام 
تخصیصی و کیفیت خدمات، به نسبت حج گذشته 
تغییراتی خواهد داشت و چند درصدی به قیمت 
اضافه می شود. ممکن است قیمتی  حج گذشته 
که الان اعلام می کنیم کارشناسی نباشد، ولی در 
مرحله پیش ثبت نام کاروان ها، علی الحساب این 
مبلغ ۱۴۰ میلیون تومان است تا بعد براساس نوع 
و کیفیت هتل، قیمت نهایی از زائران دریافت شود.

رئیس سازمان حج و زیارت این توضیح را اضافه 
کرد که کوتاه شدن زمان حج تأثیری روی هزینه 
این سفر ندارد.حسینی یادآور شد: برای حج ۱۴۰۳، 
می شوند؛  فراخوانده  مرحله  سه  در  ودیعه گذاران 
نخست افرادی که تا ۲۹ اسفند ۱۳۸۵ ودیعه گذاری 
 ۳۱ تا  حج  ودیعه گذاران  دوم  مرحله  در  کرده اند، 
ودیعه گذاران  سوم  مرحله  در  و   ۱۳۸۶ اردیبهشت 
می شوند.سازمان  فراخوانده   ۱۳۸۶ تیرماه   ۳۱ تا 
حج و زیارت همچنین در پیش اطلاعیه ثبت نام 
تکمیل  صورت  در  که  بود  کرده  اعلام   ۱۴۰۳ حج 
نشدن ظرفیت کاروان ها، ودیعه گذاران حج تمتع تا 
اول مردادماه به صورت روزشمار تا تکمیل ظرفیت 
کاروان ها فراخوانده خواهند شد.بنابر اعلام سازمان 
حج و زیارت در حال حاضر حدود یک میلیون نفر 

در نوبت انتظار سفر حج تمتع هستند.

معاون سازمان بهزیستی کشور:
شبکه بی سیم در اورژانس های 

اجتماعی کشور راه اندازی می شود
گفت:  کشور  بهزیستی  اجتماعی  سلامت  معاون 
داده  تحویل  مختلف  مراکز  بی سیم های  امسال 
شده و اصلاحات لازم صورت گرفته و بعد از رفع 
بی سیم  به  مجهز  اورژانس  مراکز  تمام  مشکلات، 
ارتباطات  تسهیل  سبب  امر  این  که  بود  خواهند 
»مهری  هوادار؛   دنیای  گزارش  شد.به  خواهد 
مرکز   ۳۷۴ حدود  کرد:  اظهار  موسوی«  السادات 
رویکرد  دارد،  وجود  کشور  در  اجتماعی  اورژانس 
سازمان بر این است که در تمام شهرهای بالای ۵۰ 
هزار نفر در صورت فراهم بودن زیرساخت و نیروی 
انسانی، این اورژانس ایجاد شود.وی افزود: در حال 
زیرساخت های موجود  که  است  این  بر  بنا  حاضر 
اورژانس های فعال در  کشور به سطح مناسب و 

مطلوب برسد.
معاون سلامت اجتماعی بهزیستی کشور با بیان 
و  مدیریت  به سمت  جدید، حرکت  رویکرد  اینکه 
هماهنگی یکپارچه اورژانس کشور است، ادامه داد: 
طرح های این اقدام نوشته شده و امیدواریم بتوان 
در سطح مدیریت کلان کشور اینکار را پیش برد تا 

در سال آینده این موضوع محقق شود.
مراکز  بی سیم های  امسال  کرد:  بیان  موسوی 
مختلف تحویل داده شده و اصلاحات لازم صورت 
گرفته و بعد از رفع مشکلات، تمام مراکز اورژانس 
اینکار سبب  که  بود  خواهند  به ب  سیم  مجهز 
با  کرد:  اضافه  شد.وی  خواهد  ارتباطات  تسهیل 
در سطوح  اجتماعی  آسیب های  اینکه  به  توجه 
کرده،  پیدا  افزایش  مقداری  جامعه  مختلف 
تماس هایی که با خط ۱۲۳ در استان های مختلف 
و سطح کلان انجام می شود، امسال با یک رشدی 
آزاری و  مواجه بوده که بخش عمده آن کودک 
همسر آزاری و تعارضات خانوادگی و سالمند آزاری 

بوده است.

چرایی کم بارشی ایران نسبت به برخی کشورهای همسایه؛

هارپ و عقیم سازی سیستم های بارشی حقیقت دارد؟

شهرستان  زیست  محیط  حفاظت  اداره  رئیس 
نظرآباد اعلام کرد: تالاب صالحیه این شهرستان با 
و  زیر رصد  آن،  اهمیت زیست محیطی  به  توجه 
پایش مسوولان کشوری و استان البرز قرار گرفته 

است.
محمودی«  »محمد  هوادار؛  دنیای  گزارش  به 

بیان کرد: در طول ۲ماه گذشته بیش از سه مورد 
بازدید مسئولان استانی و کشوری از این منطقه 
برنامه کوتاه مدت، میان مدت و  را داشتیم که در 
درازمدت دستاوردهای خوبی را پیش بینی خواهیم 

کرد.
بازدید  نیز  جاری  سال  طول  در  کرد:  اظهار  وی 
دستیار ویژه دبیرکل سازمان ملل متحد را از این 
منطقه داشتیم و اکنون شاهد به نتیجه رسیدن 

آثار این سفر هستیم.
تالاب  احیای  برنامه  در  کرد:  اضافه  محمودی 
تکالیف  باید  اجرایی  دستگاه های  تمام  صالحیه 

خود را به درستی انجام دهند.
شهرستان  زیست  محیط  حفاظت  اداره  رئیس 
نظرآباد در ادامه به دیگر اقدامات در این شهرستان 
همچون نظارت شبانه روزی بر عملکرد و آلایندگی 

پایش مستمر صنایع  گفت:  و  کرد  اشاره  صنایع 
در نظرآباد ادامه دارد.وی افزود : برنامه زمان بندی 
پایش صنایع نظرآباد به صورت شبانه روزی است و 
ماهانه بیش از ۱۵شرکت تولیدی به شکل سر زده 
کارشناسان حفاظت محیط  بازدید  و  پایش  مورد 

زیست قرار می گیرند.
که  پایش  برنامه های  در  کرد:  تصریح  محمودی 
اداره کل حفاظت محیط  کارشناسان  با همراهی 
های  دستگاه  انواع  به  شدن  تجهیز  با  و  زیست 
صورت  به  نوبت   ۲ در  می شود  انجام  سنجش 

۲۴ساعته به شکل جدی در حال انجام است.
وی همچنین از دوستاران محیط زیست خواست 
در صورت مشاهده هر گونه تخلف زیست محیطی 
در امر آلایندگی از طریق شماره تلفن ۱۵۴۰این اداره 

را مطلع دهند.

پایش و نظارت مستمر تالاب صالحیه نظرآباد
رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان اعلام کرد :
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البــرز
شد پاکسازی  غیرمجاز  بنای  از  ج  کر کشاورزی  اراضی  هکتار   ۱۳۵

باغی منطقه  اراضی کشاورزی و  »سید محسن موسوی« مدیر جهاد کشاورزی شهرستان کرج اعلام کرد: ۱۳۵ هکتار 
اراضی  این  آزادسازی  بنا و ساخت و سازهای غیر مجاز پاکسازی شد. در اجرای عملیات  از  ماهدشت این شهرستان 

کشاورزی، ۳۳۹ مورد ساخت و ساز غیرمجاز شناسایی و با حکم قضایی تخریب شد. شماره 1465 -  شنبه  9 دی 1402

 

در شهر

تا پایان اسفندماه 
تخفیف خوش حسابی شامل 

پرداخت نقدی ۱۴۰۲ تمدید شد
در خصوص  کرج  شهر  اسلامی  شورای  سخنگوی 
لایحه تخفیف خوش حسابی ناشی از پرداخت نقدی 
گفت: لايحه شهرداری در خصوص تمديد تخفيف 
ابتدای  از  نقد  پرداخت  از  ناشی  حسابی  خوش 
دی ماه تا پايان اسفند ماه ۱۴۰۲ به تصویب اعضای 

شورای شهر کرج رسید. 
به گزارش دنیای هوادار؛  »عمار ایزدیار« در پایان 
رسمی شورای  و هشتمین جلسه  و چهل  یکصد 
اسلامی شهر کرج به لوایح و مصوبات این جلسه 
اشاره کرد و افزود: شهرداری کرج در راستای تسهیل 
پرداخت  تکلیف  تعیین  جهت  مالکین  ترغیب  و 
بدهی های خود در نظر دارد مفاد مصوبه فوق الذکر 
را با همان شرایط و قید عدم اعطای تخفیف به 
اخیر  مصوبه  از  ناشی  اعطایی  مازاد  تراکم های 
از  کمیسیون ماده پنج )موسوم به دو نقشه ای ( 
ابتدای دی ماه تا پایان اسفند ماه سال ۱۴۰۲ تمدید 
کند لذا این لایحه ابتدا در کمیسیون و سپس در 

جلسه رسمی شورای شهر مصوب شد. 
ایزدیار به لایحه دیگر شهرداری اشاره کرد و یادآور 
شد: با مصوبه شورا تملک یکی از املاک بزرگ واقع 
در طرح تعریض خیابان ۵۵ متری شهید مطهری 
این  بازگشایی  جهت  مثبتی  گام  که  شد  انجام 

خیابان خواهد بود.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار 
البرز هشدار داد

مانع تراشی  دستگاه ها در 
فعالیت سرمایه گذاران ممنوع

استاندار  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون   
امر  در  تسهیلگری  ضرورت  یادآوری  ضمن  البرز 
مسیر  این  در  مانع تراشی  عدم  بر  سرمایه گذاری 

تأکید کرد. 
در  افضلی«  »عزیزاله  هوادار؛  دنیای  گزارش  به   
با  که  استان  گلخانه ای  کشت هاى  توسعه  ستاد 
اجرایی  دستگاه های  مدیران  و  فرمانداران  حضور 
اینکه  بر  تأکید  با  شد،  برگزار  خدمات رسان  و 
جدی  صورت  به  باید  البرز  استاندار  دستورات 
پیگیری شود، گفت: سرمایه گذری و تسهیلگری در 
به منظور حمایت  این حوزه  جذب سرمایه گذارانِ 
توسط  ویژه  صورت  به  باید  گلخانه ها  احداث  از 
تشکیل  به  اشاره  با  شود.وی  انجام  فرمانداران 
ادامه  این معاونت،  توسط  کارگروه سرمایه گذاری 
البرز  استان  اقتصادی  اینکه حوزه  به  باتوجه  داد: 
است؛  بسیاری  فرصت های  و  ظرفیت ها  دارای 
بنابراین به منظور یکپارچگی در تصمیم گیری ها 
و جذب سرمایه گذاران مواردی که نیازمند رسیدگی 
موردی باشند توسط جهاد کشاورزی معرفی و در 
کارگروه فوق درخواست آنها رسیدگی خواهد شد.  
وی با تأکید بر اینکه همواره باید پاسخوی نیازها و 
خواسته های شهروندان  مطالبات رسانه ها باشیم، 
تحقق  است  موظف  کشاورزی  جهاد  داد:  ادامه 
مصوبات ستاد را به صورت ویژه رصد و گزارشات 
و  شهرداران  کلیه  افزود:  دهد.افضلی  انعکاس  را 
و  احداث  راستای  در  هستند  موظف  فرمانداران 
توسعه گلخانه ها و جذب سرمایه گذاران این حوزه 
طرح های حمایتی ویژه ای را درنظر داشته و گزارش 

اقدامات خود را در جلسه اتی ارائه دهند.

مدیر کل بهزیستی استان البرز:

هزینه حمل و نقل برون شهری افراد دارای معلولیت نیم بها می شود
استفاده  طرح  گفت:  البرز  استان  بهزیستی  مدیرکل 
از  غیر  شدید،  خیلی  و  شدید  معلولیت  دارای  افراد 
معلولان ذهنی و روان از خدمات حمل و نقل ریلی، 

هوایی و دریایی به صورت نیم بها اجرا می شود.
از  به گزارش دنیای هوادار؛ »وجیهه محمدی فلاح« 
انعقاد تفاهم نامه همکاری چهار جانبه میان سازمان 
بهزیستی، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی و بانک 
پارسیان جهت اجرای تبصره ۲ ماده ۵ قانون حمایت 

از معلولان خبر داد.
وی عنوان کرد: در این راستا اجرای طرح استفاده افراد 
دارای معلولیت شدید و خیلی شدید غیر از معلولان 
از خدمات حمل و نقل ریلی، هوایی و  ذهنی و روان 
دریایی به صورت نیم بها در دست اقدام است و مقرر 

شده به زودی اجرایی شود.
محمدی فلاح مطرح کرد: بدین منظور بانک پارسیان 
از طریق دریافت اطلاعات کامل مددجویان از سامانه 
UI سازمان بهزیستی برای همه افراد دارای معلولیت 
شدید و خیلی شدید )غیر از معلولان ذهنی و روان( 
از  آن  از  پارسیان صادر می کند. پس  اعتباری  کارت 
زندگی  مثبت  مراکز  و  شهرستان ها  بهزیستی  طریق 
دارای  افراد  به  تحویل  جهت  مذکور  کارت  صدور 

معلولیت اطلاع رسانی خواهد شد.

وی بیان کرد: توانخواهان برای سفرهای برون شهری 
)ریلی، هوایی و دریایی( از طریق سامانه فروش بلیط 
تاپ ثبت نام می کنند و از کارت های اعتباری به میزان 
۲۰ میلیون ریال برای هر معلول خرید بلیط به صورت 

نیم  ها انجام می شود.
محمدی فلاح اظهار کرد: در صورت اجرایی شدن مفاد 

این تفاهم نامه تسهیل استفاده افراد دارای معلولیت 
از خدمات ایاب و ذهاب، رفع مشکلات زیرساخت های 
ویژه  گردشگری  تورهای  ارائه  خدمات،  الکترونیکی 
و  سلامت  گردشگری  توسعه  معلولیت،  دارای  افراد 
امکان حضور افراد دارای معلولیت در اماکن زیارتی و 

سیاحتی از مزایای این طرح خواهد بود.

..........
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سخنگوی سازمان آتش نشانی کرج:  
ریزش دیوار در کرج یک فوتی بر جا گذاشت

سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری کرج گفت: ریزش دیوار بر 
اثر گودبرداری در مهرشهر کرج، منجر به فوت یک کارگر ساختمانی شد.

دبیر شورای اسلامی شهر کرج گفت: کاهش معنادار درآمد شهرداری 
از قراردادهای جدید تفکیک از مبدأ سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
کرج ابهام دارد که از شهردار درخواست می شود هر چه سریعتر قراردادها 

را بررسی و از تضییع حقوق شهرداری کرج جلوگیری کند.
از  نطق پیش  در  قاسمی«  دنیای هوادار؛ »مجتبی حاجی  گزارش  به 
دستور جلسه رسمی شورای اسلامی شهر کرج در خصوص قراردادهای 
موسوم به تفکیک از مبدأ خطاب به شهردار اظهار داشت: طی چند ماه 
اخیر قراردادهای تفکیک از مبدأ با کاهش قابل توجه سهم درآمدی 
شهرداری تمدید شده است و درآمد شهرداری از این محل از حدود ۵ 

میلیارد تومان در ماه به ۱ میلیارد تومان در ماه کاهش یافته است.
دبیر شورای اسلامی شهر کرج با بیان اینکه درآمد شهرداری حاصل از ۲۲ 
میلیون کیلوگرم پسماند خشک و ارزشمند در سال به ۱۲ میلیارد تومان 
کاهش یافته است، اذعان کرد: مبنای این کاهش گزارش کارشناسی 
بوده است که در آن هزینه های پیمانکار به شکل قابل توجهی افزایش 
یافته است اما هزینه های محاسبه شده در عمل محقق نشده است در 

حالیکه درآمد پیمانکار کاملا محقق شده است.
حاجی قاسمی تأکید کرد: افزایش هزینه های مذکور متناظر با اقداماتی 
توسط پیمانکار است که هیچ یک محقق نشده است مانند به کارگیری 

220 وانت با راننده و دو کارگر، همکاری نیروی انتظامی و ...است.
وی تصریح کرد: عملا به بهانه حذف چرخ دستی با پدیده نامیمون 
افزایش کتفی ها و کولی ها مواجه هستیم و درآمد شهرداری صرفا به 
بهانه حذف چرخ دستی به جیب پیمانکار می رود؛ در این راستا تقاضای 
اقدام عاجل و فوری در این خصوص و احقاق حق شهرداری کرج را 
دارم.حاجی قاسمی تأکید کرد: در یکی از مناطق شهرداری حدود 20 
میلیارد تومان پول بی حساب به پیمانکار پرداخت شده است که باید 

بررسی شود.

دبیر شورای اسلامی شهر کرج مطرح کرد

ابهام در کاهش معنادار درآمد شــهرداری 
از محــل قرادادهای تفکیک از مبدأ

البرز گفت:  استان  مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
توسعه  برای  بالایی  ظرفیت  کندوان   - کرج  محور  از  تردد  بالای  حجم 
گردشگری روستاهای این منطقه است.به گزارش دنیای هوادار؛ »رحیم 
خاکی« در کارگاه آموزشی توسعه روستایی که با رویکرد سرمایه گذاری 
سبز که برای دهیاران شهرستان کرج برگزار شد، گفت: برگزاری دوره های 
برخوردار  زیادی  اهمیت  از  گردشگری  فعالان  و  دهیاران  برای  آموزشی 
است.به گفته خاکی شهرستان کرج مانند دیگر نقاط استان از ظرفیت های 
خوبی برای توسعه گردشگری روستایی برخوردار است؛ بنابراین باید با 
توسعه  برای  مدون  برنامه ریزی های  روستاها  بومی  فرهنگ  رعایت 
گردشگری روستایی صورت بگیرد.او با اشاره به حجم زیاد تردد از استان 
البرز، گفت: باید از ظرفیت میلیونی گردشگران و مسافرانی که از محور 
منطقه  این  روستایی  گردشگری  توسعه  برای  می گذرند،  کندوان  کرج، 
استفاده کرد. برای این منظور آموزش و ایجاد زیرساخت های گردشگری 
بسیار مهم است.او توسعه گردشگری در روستاها را منجر به درآمدزایی، 
اشتغال و رشد اقتصادی روستا و منطقه عنوان کرد و گفت: در این زمینه 

این اداره کل  از سرمایه گذاران بخش خصوصی نیز حمایت می کند.
»فرشاد قدوسی« مدیر کل دفتر امور روستایی و شوراهای استانداری 
گردشگری  گفت:  روستایی  توسعه  آموزشی  کارگاه  این  در  نیز  البرز 
به  بنابراین  باشد،  منطقه  روستاهای  اقتصادی  رونق  عامل  می تواند 
عنوان محور اقتصاد روستایی مد نظر است.مدیر کل دفتر امور روستایی 
و شوراهای استانداری البرز برگزاری دوره های آموزشی گردشگری برای 
این  برای رشد گردشگری روستاها عنوان کرد و  را زمینه ای  دهیاران 
آموزش ها را اقدامی ضروری دانست. قدوسی با بیان اینکه علاوه بر 
روستاهای شهرستان  کرج، دیگر روستاهای استان نیز ظرفیت خوبی 
برای رشد گردشگری دارند، گفت: روستاهایی مانند برغان و شهرستان 

طالقان نیز ظرفیت های خوبی برای این منظور دارند. 

در کارگاه آموزشی توسعه روستایی تأکید شد

ج  ظرفیت بالای روســتاهای محور کر
گردشگری توسعه  برای  کندوان 
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استانها
می شود برگزار  ج  کر در  دی   ۹ الله  یوم  راهپیمایی   

و  پرشور  با حضور  روز شنبه  با سراسر کشور،  از مردم مظلوم غزه همزمان  یوم الله ۹ دی و حمایت  بزرگ  راهپیمایی 
دشمن شکن مردم بصیر کلانشهر کرج و سخنرانی سردار »محمد علی نائینی«، رئیس ستاد ۹ دی کشور و مشاور عالی 
شماره 1465 -  شنبه  9 دی 1402فرماندهی کل سپاه، ساعت ۹ صبح از میدان توحید به سمت مصلای بزرگ امام خمینی )ره( کرج برگزار می شود.

می کنیم  شکر  را  خدا 
به  که  صبری  بابت 
اهالی والیبال عطا فرموده است!اگر این صبوری نبود، 
نمی دانیم چطور با این همه وعده و وعیدهای پوشالی 
و برخی اتفاقاتی که متأسفانه در سایه نابخردی و سوء 
مدیریتی، والیبال ایران را در تار تنیده شده ای به نام 
و  سئوالات  به  پاسخ  در  و  کرده  گرفتار  ساده انگاری 
چراهای فراوان برای حل مشکلات، دچار ) استخوان 

لای زخم ( باقی گذارده است! کنار بیاییم.
وزارت  مسئولان  و  مقامات  سکوت  و  واکنش  عدم 
و  بی تفاوتی  همه  این  قبال  در  جوانان  و  ورزش 
واليبال  چاک  سینه  را  خود  که  افرادی  وعده های 
می دانند، اما با وجود گذشت قریب به سه ماه که از 
زمان  سرپرستی فدراسیون  توسط وحید مرادی، اقدام 
مثبتی در راستای انتخاب سرمربی تیم ملی صورت 
نگرفته و معلوم نیست این همه تعلل برای چیست؟ 
البته سئوالی که در همین زمینه مطرح است اینکه  آیا  
آقای مرادی به عنوان سرپرست فدراسيون اجازه  دارد با 
مربیان خارجی وارد مذاکره شود و نسبت به استخدام 
مربی خارجی اقدام نماید؟ باز هم مثل همیشه  صبوری 
اختیار می کنیم تا ببینیم  نظر قطعی وزیر ورزش چیست  
است.به  کشورمان  والیبال  انتظار  در  سرنوشتی  چه  و 
هرحال امیدواریم مسئولان با ارائه راهکارهای کاربُردی 
صحیح و آگاهانه به تعهد و وظایف خود که رسالت 
مقدسی است پایبند باشند و با درک واقعیت های این 
رسالت  که برتری و علوّ حقیقی خدمت به شمار می آید، 
تصمیمات نهایی به خیر و صلاح والیبال ایران باشد  و 
گام های مثبتی در جهت اعتلای مجدد والیبال ایران 
برداشته شود و حلّال مشکلات باشد تا نتیجه بهتری 

برای والیبال کشورمان رقم بخورد.
اما نگارنده لازم می داند خاطر نشان کند، به نظر می رسد 
در طول مدتی که آقای وحید مرادی که صد البته با 
نظر داورزنی و موافقت مهندس هاشمی وزیر ورزش 
به عنوان سرپرست فدراسيون انتخاب شده  ثابت کرده 
این  با  و  نداشته  سرانجامی  صحبت هایش  که  است 
رویه ای که در پیش گرفته این والیبال ایران است که 
متضرر می شود و به چالش کشیده می شود! مضاف بر 
اینکه آنچه را کارشناسان و دلسوزان والیبال پیرامون 
وعده های رئیس پیشین و سرپرست فعلی فدراسيون 
در باب گزینه های خارجی برای سرمربیگری تیم ملی 
ازجمله آنجلو  لورنزتی، ویتال هنین، روبرتو پیاتزا و یا 
سعید معروف پاسور و کاپیتان کاردان و هوشمندی که 
سال ها در تیم ملی عملًا نشان داده که از دانش خوبی 
برای مربیگری تیم ملی برخوردار است،  سخن می رانند 
سرپرست  سوی  از  که  است  عاجلی  اقدام  خاطر  به 
شدیدی  انتقادهای  با  و  نمی گیرد  صورت  فدراسيون 

مواجه گردیده و سخنانی در رسانه ها مطرح می شود 
کارشناسان  بررسی  و  در فضای مجازی مورد بحث  و 
والیبال قرار می گیرد که پُر بیراه نیست؛  اما در نهایت 
هیچ اتفاق خاصی برای بهبود وضعیت بُحرانی والیبال 
رُخ نداده است که باید به صراحت اذعان کنیم در نفس 
عمل شایسته والیبال ایران نیست و گویا هیچ اهمیتی 
نتوانسته  هم  ایشان  و  ندارد  مرادی  جناب  برای  هم 
مشکل  حل  برای  مؤثری  و  شفابخش  نسخه  است 
اساسی و شاخص های به خدمت گرفتن سرمربی تیم 
ملی بپیچید! که این شرایط باعث نگرانی جامعه  بزرگ 

والیبال ایران گردیده است!

مقصر بوجود آمدن این شرایط کیست؟
در  ما  کشور  که  باشیم   پذیرا  باید  را  حقیقت  این 
به  دست  شدیدی  اقتصادی  بُحران  با  حاضر  حال 
گریبان است ! و در جامعه ای که در آن فقر و سایر 
معضلات اجتماعی وجود دارد روا  و پذیرفتنی است 
برای اندک مدت باقی مانده به بازی های المپیک که 
شانس  احتمال  هم  درصد  کارشناسان حتی ۵  اکثر 
فکر  به  دهند،  نمی  را  المپیک  به سهمیه  دستیابی 
گزینه  مربی خارجی باشیم؟ ! و برای  این زمان کوتاه 
میلیاردها پول این ملت را به جيب مربیان خارجی 
واریز کنیم؟شنیدن خبرهای آزار دهنده برخی از رسانه 
ها در مورد انتخاب سرمربی خارجی  تیم ملی برای 

کمتر از ۶ ماه فشارهای روانی زیادی برای دوستداران 
والیبال ایجاد کرده است! و چنین به نظر می رسد این 
اتفاقات و جریانات از جانب آقای داورزنی و اطرافيان 
وابسته ایشان در فدراسیون والیبال، عامل اصلی بروز 
رضایت بخشی  عملکرد  فدراسیون  تا  شده  حوادثی 
سرمربی  انتخاب  در  وقفه  ایجاد  با  و  باشد  نداشته 
در  مثبتی  کار  *داورزنی*  حضور  بدون  دهند،  نشان 
که   گرفت  نخواهد  صورت  ایران  والیبال  فدراسیون 
به  باتوجه  داورزنی  آقای  شویم،   آور  یاد  است  لازم 
قانون منع به کارگیری بازنشستگان در فدراسیون ها 
و هيئت های ورزشی  نمی تواند کاندیدای احراز پست 
و  است  بیهوده  تلاش  پس  باشد،  فدراسیون  رئیس 
باید سکان رهبری این فدراسیون عریض و طویل به 
دست مدیری جوان که دارای کارایی و انرژی بیشتری 
است سپرده شود تا خون تازه ای در رگ های والیبال 
کشورمان جریان پیدا کند و با برنامه ریزی های مدوّن و 
رویکردی بهتر به فکر آینده والیبال ایران باشد. مهمتر 
اینکه به عهدهایی که در این روزهای بُحرانی باخود 
مسابقات  از  بعد  است  کُنَد.طبیعی  عمل  می بندد، 
المپیک،  فرصت برای استخدام یک مربی طراز اول 
دنیا قابل حصول تر، و بستر جوان گرایی در تیم ملی 
با  و  فراهم تر است  آینده  برای چهار سال  بزرگسالان 
افق  می توان  اصولی  برنامه ریزی  و  منطقی  انتخاب 

روشنی پیش روی والیبال ایران ترسیم کرد.

 

روزنه

معاون استاندار اصفهان:
 تأمین آب شرب شهرضا 

با پروژه انتقال آب به جنوب 
استان رفع می شود

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری اصفهان 
جنوب  به  آب  انتقال  انجام  حال  در  پروژه  گفت: 
رفع  را  شهرضا  شرب  آب  تأمین  مشکل  استان، 
می کند.به گزارش دنیای هوادار؛ »مهران زینلیان« 
اظهار  شهرضا  شهردار  معارفه  و  تکریم  مراسم  در 
داشت: وظایف شهرداری ها منحصر به فرد است زیرا 
آنها با سایر دستگاه ها مرتبط است و شبانه روز باید 
کارهای زیرساختی و خدماتی انجام دهند و به فکر 
از دغدغه های  افزود: یکی  باشند.وی  توسعه شهر 
مردم شهرضا آب شرب است در همین راستا پروژه 
سمیرم،  شهرهای  استان،  جنوب  به  آب  انتقال 
دهاقان، شهرضا و مناطق جنوبی استان را پوشش 
خواهد داد، این پروژه با سه پیمانکار فعال در حال 
تنگناها چند صد میلیارد  با وجود  و  انجام است 
عمرانی  امور  هماهنگی  است.معاون  شده  هزینه 
استانداری اصفهان خاطر نشان کرد: طرح تفصیلی 
دستگاه های  از  مجموعه ای  همت  با  شهرضا 
پس  شهرستان  این  فرمانداری  به ویژه  مختلف 
بیان  با  ابلاغ شد.زینلیان  بلاتکلیفی  از چند سال 
اینکه شهرداری ها باید در شفافیت و فسادستیزی 
از نخبگان و  پیشتاز باشند، تصریح کرد: استفاده 
شهردارها  کار  دستور  در  باید  شهری  ظرفیت های 
شود.وی  استفاده  نخبگان  نظرات  از  و  باشد 
استان  توسعه  اصلی  محورهای  کرد:  خاطرنشان 
دانش بنیان، خدمات مبتنی بر فناوری و مهندسی 
گردشگری، صنایع دستی است و شهرضا در همه 
در  بنابراین شهرداری ها  است  این حوزه ها سرآمد 

کنار سایر دستگاه ها در این محورها پیش بروند.

رئیس کانون سردفتران و دفتریاران:
دفاتر اسناد رسمی 

هوشمندسازی می شوند
در  گفت:  دفتریاران  و  سردفتران  کانون  رئیس 
راستای خدمات بهینه و به روز به آحاد مردم، دفاتر 
اسناد رسمی سراسر کشور هوشمندسازی می شوند.
دفتریاران  و  سردفتران  همایش  در  خندانی«  »علی 
فناوری های  به  توجه  و  آموزش  شرقی،  آذربایجان 
اعلام  کانون  محوری  اولویت های  از  یکی  را  جدید 
طی  خوبی  اقدامات  زمینه  این  در  کرد:  اظهار  و 
ماه های اخیر انجام شده است تا بتوانیم به صورت 
مجازی و با استفاده از هوش مصنوعی و پلتفرم های 
به مردم  بهترین کیفیت  با  از جمله »کاتب«  نوین 
خدمات رسانی کنیم.وی با اشاره به مصوبه مجلس 
شورای اسلامی در الزام تنظیم اسناد رسمی، گفت: 
این قانون در راستای تبدیل سند عادی به رسمی باید 
انجام پذیرد که امیدواریم با تصویب نهایی مجمع 
تشخیص مصلحت نظام، زیرساخت های اجرای قانون 
تأمین شود.وی از نحوه برون سپاری برخی خدمات 
سازمان ثبت اسناد و املاک به دفاتر اسناد رسمی 
ابتدا مورد  از همان  این طرح  کرد:  اضافه  و  انتقاد 
استقبال قرار نگرفت، چون سران دفاتر به خوبی در 
این خصوص آموزش ندیده بودند.خندانی با تأکید 
بر اینکه آموزش فقط نباید در حوزه حقوقی و ثبتی 
صورت بگیرد، یادآور شد: ما نیاز به آموزش های دیگر 
مانند روان شناختی هم داریم که طی تفاهم نامه ای 
با پژوهشکده دانشگاه شهید بهشتی در این خصوص 

نیز وارد مراحل اجرایی می شویم.
 برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۱۰۱۱۰۰۳۲۰۲ مورخ ۱۴۰۲٫۰۹٫۲۷ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای نبی الله تمری بشناسنامه شماره ۴ صادره از میانه فرزند حاجی بابا در ششدانگ یک قطعه 
زمین با بنای احداثی در آن به مساحت ۹۴٫۱۸ متر مربع مفروز از پلاک شماره ۲۵۵ فرعی از ۱۴۳ اصلی واقع در البرز و با خریداری از آقای صفوت اله مدیر روستا 
که خود مالک اولیه میباشد تایید مینماید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. ) 1627562(
 اداره کل ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرجتاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۲٫۱۰٫۲۵ 

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  آ
)نوبت اول (

در میان این همه سینه چاک؛

چه کسی دلش به حال والیبال سوخته ؟
اصغر قلندری

استاندار گیلان از افتتاح خط ریلی رشت 
- کاسپین با حضور رئیس جمهور خبر داد 
و گفت: مقدمات اجرای پروژه ریلی رشت 
اقتصادی  تحول  راستای  در  نیز  آستارا   -

است.به  شده  فراهم  گیلان  تجاری  و 
عباسی«  »اسدالله  هوادار؛  دنیای  گزارش 
تأکید  با  گیلان  ریزی  برنامه  شورای  در 
بر لزوم توجه به شاخص های پیشرفت و 
توسعه افزود: به صورت میدانی پروژه های 
معاون  حضور  با  گیلان  اجرای  حال  در 
گرفت. قرار  بررسی  مورد  رئیس جمهور 
استاندار گیلان از افتتاح خط ریلی رشت 

خبر  رئیس جمهور  با حضور  کاسپین  به 
داد و بیان کرد: پروژه های رشت - آستارا 
و باقیمانده آزادراه قزوین - رشت سال ها 
دولت  تلاش  با  که  بود  شده  متوقف 
سیزدهم در مسیر اجرا قرار گرفت.عباسی 
تولیدی  واحدهای  احیای  اینکه  بیان  با 
گفت:  دارد،  قرار  اولویت  در  گیلان  راکد 
حوزه  در  اعتباری  و  مالی  حمایت های 

تولید در اولویت بانک ها قرار گیرد. دولت 
سیزدهم نگاه ویژه به بخش کشاورزی و 
تقویت تولید داخلی دارد.استاندار گیلان 
با اشاره به حل مشکلات فاضلاب گیلان 
و رشت بیان کرد: ساماندهی رودخانه های 
آلوده زرجوب و گوهررود رشت در دستور 
خوبی  کارهای  تاکنون  و  دارد  قرار  کار 

صورت گرفته است.

افتتاحخطریلیرشت-کاسپینباحضوررئیسجمهور
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خارج از گود

ورزش
یافت! درصدی   ۲۰ رشد   ۵G جهانی  دانلود  سرعت 

متوسط سرعت دانلود جهانی ۵G در سه ماهه سوم سال  جاری میلادی، افزایش قابل توجه ۲۰ درصدی را تجربه کرد و به ۲۰۳ مگابیت بر ثانیه رسید. 
این نرخ در مدت زمان مشابه سال گذشته )۲۰۲۲( حدود ۱۶۸ مگابیت بر ثانیه بوده است. این در حالیست که نرخ آپلود طی این یک سال تنها یک 
درصد رشد داشته است. این بهبود نشان دهنده پیشرفت مثبت در پذیرش ۵G توسط کاربران و عملکرد شبکه های نسل پنجم ارتباطی است. شماره 1465 -  شنبه  9 دی 1402

 

تکنولوژی

جزئیات تعرفه بسته های 
اینترنتی اپراتورهای تلفن همراه 

اعلام شد
ارتباطات  و  مقررات  تنظیم  سازمان  دستور  از  پس 
رادیویی مبنی بر شفاف شدن افزایش تعرفه اپراتورها، 
انتشار اطلاعیه ای جزییات  با  اپراتور تلفن همراه  دو 
افزایش تعرفه بسته های اینترنتی خود را اعلام کردند.

تایید  خبر  اعلام  از  پس  هوادار؛  دنیای  گزارش  به 
ارتباطی،  اپراتورهای  تعرفه های  درصدی   ۳۰ افزایش 
رگولاتوری در  واکنش به برخی خبرها مبنی بر افزایش 
چند برابری تعرفه اینترنت اعلام کرد که هیچ بسته ی 
موجودی، مجوز حذف شدن ندارد و حداکثر افزایش 
قیمت این بسته ها حدود ۳۰ درصد است.این سازمان 
بلند  و  جدید  بسته های  باید  اپراتورها  کرد   تاکید 
مدت را در اختیار عموم مردم قرار دهند و به فوریت 
جدول مقایسه قیمت قبل و بعد بروزرسانی بسته ها را 
اطلاع رسانی کنند.حال پس از این موضوع دو اپراتور 
همراه  تلفن  اول  اپراتور  همراه  اینترنت  دهنده  ارایه 
در اطلاعیه ای از اصلاح قیمت بسته های اینترنتی و 

متنوع تر شدن این بسته ها خبر دادند.
اپراتور اول تاکید کرده که این اصلاح قیمت هرچند با 
افزایش حداکثر ۳۴ درصدی، پس از شش سال ثبات 
تعرفه و با موافقت وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 
اخذ  و  رادیویی  ارتباطات  و  مقررات  تنظیم  سازمان  و 
افزایش کیفیت  و  در خصوص سرمایه گذاری  تعهدات 
شاخص های ارتباطی صورت گرفته است.همراه اول در 
این اطلاعیه با اشاره به ثبات قیمت بسته های اینترنت 
بروز مشکلات جدی  به  در شش سال گذشته،  همراه 
در صورت عدم اصلاح قیمت بسته های اینترنتی اشاره 
بار  قابل توجه  فشار  علی رغم  که  است  کرده  تصریح  و 
اول،  همراه  گذشته،  سال   چند  در  شده  ایجاده  تورمی 
تمام توان و ظرفیت خود را برای نگهداری و ارتقاء شبکه 
ارتباطی به کار بسته، اما بی تردید، ثابت ماندن بیش 
می توانست،  همراه،  اینترنت  بسته های  قیمت  این  از 
کیفیت  قابل توجه  افت  و  ارتباطات  صنعت  رکود  به 
تجهیز  و  ساخت  اپراتور  بینجامد.این  ارتباطی  شبکه 
سایت های جدید، نگهداری و ارتقاء سایت های موجود 
و توسعه فناوری های جدید نظیر شبکه ۵G را نیازمند 
کرده  خاطرنشان  و  دانسته  قابل توجهی  سرمایه گذاری 
از محل فروش  این سرمایه گذاری  از  است که بخشی 
تامین  همراه  تلفن  اپراتورهای  اینترنتی  بسته های 
می شود.افزایش هزینه های اپراتورها در حالی است که 
ارتباطات کشور نه تنها هیچ یارانه ای دریافت  صنعت 
نمی کند، که با شرایط سخت موجود، بار توسعه شبکه و 
انتظارات توسعه ای در این بخش را نیز بر دوش می کشد.

تحقق وعده وزیر ارتباطات
بسته رایگان اینترنتی در راه است

وزارت ارتباطات با ارسال پیامکی به کاربران اینترنت اعلام 
رایگان  اینترنت  بسته  فعال سازی  برای  شهروندان  کرد: 
اهدایی دولت، از تاریخ ۱۲ دی ماه به پنجره ملی خدمات 
شماره  و  مراجعه   my.gov.ir آدرس  به  هوشمند  دولت 
پیش فرض خود را انتخاب کنند.از روز پنجشنبه هفتم 
اینترنت  بر دریافت  دی ماه کاربران پیامک هایی مبنی 
هدیه دریافت کرده اند که تحقق وعده وزیر ارتباطات در 
خصوص اینترنت هدیه است.گفتنی است؛ وزیر ارتباطات 
دولت  هیئت  جلسه  حاشیه  در  اطلاعات  فناوری  و 
در  کرد:  اعلام  اینترنت  تعرفه  افزایش  موضوع  پیرامون 
صورتی که اپراتورهای تلفن همراه شروط سازمان تنظیم 
تعرفه  تغییر  و  بپذیرند  را  رادیویی  ارتباطات  و  مقررات 
انجام شود؛ با توجه به شرایط پایان سال، بسته هایی را 

به عنوان هدیه برای کاربران در نظر می گیرند.

با صدور رأی  کمیته 
فدراسیون  استیناف 
فوتبال ایران امتیازات کسر شده از دو باشگاه سپاهان و 
پرسپولیس به علت عدم رعایت دستورالعمل سقف بودجه 
جدول  صدر  به  طلایی پوشان  تا  شد  بازگردانده  آنان  به 
بازگردند و پرسپولیس به حریف سنتی خود نزدیک شود. 
این در حالی است که فلسفه آشکار و پنهان دستورالعمل ها 
و قوانین موضوعه، بازدارندگی و جلوگیری از تکرار تخلف 
است که با صدور این حکم عملا فلسفه خود را در فصل 
جاری از دست داد. به این بهانه نگاهی به زوایای مختلف 

این دستورالعمل و تبعات آن خواهیم انداخت:  

اصل قانون
بودجه  سقف  انتقالات،  و  نقل  آیین نامه  اساس  بر 
تیم های شاغل در لیگ برترفوتبال ایران در فصل 1402-
1403 دویست و پنجاه میلیارد تومان تعیین گردید. بر 
اساس این آیین نامه  باشگاه ها می توانند بیست و پنج 
میلیارد برای اخذ مجوز حرفه ای و ده میلیارد برای اخذ 
مجوز ملی هزینه کنند. ضمن اینکه برای تیم های اول 
تا چهارم فصل گذشته مجوز هزینه بیست و پنج میلیارد 
بیشتر در نظر گرفته شده که مجموع این ارقام حدود 
سیصد میلیارد تومان می شود. گویا پایه و اساس این 
دستورالعمل بر این مبنا بوده است که اکثر قریب به 
اتفاق باشگاه های ایران زیان ده هستند و هیچ باشگاهی 
در کدال  و  اسناد  تومان طبق  از سیصد میلیارد  بیش 
درآمد نداشته است. حال بر چه مبنا و اساسی ارقام یاد 
شده محاسبه گردیده و راهکار مناسب تخلف از آن به چه 
صورت بوده است تا حدود زیادی مجهول مانده و نکته 
جالب در این خصوص اینکه به جز چند باشگاه بزرگ که 
به لحاظ داشتن هوادار و حضور در مسابقات بین المللی 
شرایط مناسبی دارند، سایر باشگاه ها توان عبور از این 
سقف را نداشته و عملا این قانون در مورد چند باشگاه 
منحصر به فرد تدوین گردیده و همان باشگاه ها نیز به 

انحای گوناگون از آن تعدی و تخلف کرده اند. 

اشکالات قانون
چند اشکال مهم بر این قانون وارد است؛ قنبرزاده در 
خصوص تدوین این قانون مدعی است: »اکثر مشکلات 
این  است.«  آنان  مالی  مسائل  خصوص  در  باشگاه ها 
طرز  به  باشگاه ها  اقتصادی   نظام  که  معناست  بدان 
عجیبی متزلزل و مقرون به تخلف است. او همچنین 
گفته است: »اگر قانون تجارت و الزامات AFC را برای 
سال آینده رعایت نکنیم چند باشگاه در معرض انحلال 
استنباط  اظهارنظر  این  از  آنچه  گرفت.«  خواهند  قرار 
می گردد اینکه فوتبال باشگاهی ایران فاصله زیادی با 
استانداردهای بین المللی داشته و تدوین چنین قانونی 
بیشتر از آنکه بازدارنده باشد، پنهان کاری مدرنی است که 
در لابلای آن بتوان مجوز حرفه ای گرفت. بنا بر ادعای 
را تعهد  بودجه  این  باشگاه  قنبرزاده؛ »فقط مدیرعامل 
هیئت  خزانه دار،  یا  مدیرمالی  او،  بر  علاوه  نمی کند. 
مدیره باشگاه، رئیس مجمع، رئیس کارخانه یا شرکت 
بالادستی است که منابع مالی را تأمین می کند، در این 
موضوع دخیل هستند. بنابراین مکانیزم، خود آن شرکت 
است که تعهدات مالی  را انجام می دهد. تمام داده ها در 
کدال و صورت های مالی ذکر می شود.« سؤال اینجاست 
که چارت اعلام شده در کدام باشگاه به صورت صحیح 
و پایدار وجود دارد که در صورت تخلف پاسخگو باشند؟

 
تبعات قانون

به  مناسب  چندان  نه  با وضعیت  پرسپولیس  اینکه 
لیگ قهرمانان آسیا وارد شده و حذف می گردد. اینکه 
سپاهان علیرغم داشتن بازیکنان مناسب دچار بحران 
در آوردگاه آسیایی می شود و علیرغم داشتن پتانسیل 
باشگاه  اینکه  ندارد.  صعود  به  چندانی  امید  ویژه 
استقلال در طول نیم فصل درگیر تعدیل و یا دفاع از 
عملکرد خود در فصل نقل و انتقالات می گردد و اینکه 
بی دلیل  شکایت های  و  بیانیه ها  مشغول  لیگ  کل 
می شوند، از تبعات اولیه سقفی است که علیرغم ادعا، 
با اندیشه درستی پایه گذاری نشده است. قدر مسلم 
اینکه هیچ تغییری در رفتار غیرحرفه ای فوتبال ایران 
افتاده  اتفاق  پنهانی  تخلفات  شاید  و  نیامده  بوجود 
باشد که صدای رسوایی آن در فصول بعد شنیده شود. 

به عبارتی دیگر منابعی برای باشگاه ها تعریف نشده 
و این موضوع درخصوص سرخابی ها که کاملا دولتی 
روبرو  نیز  مجهولی  چند  معادلات  با  می شوند  اداره 
می باشد. در این اوضاع و احوال چگونه باید انتظار 
داشت که سقف تعیین شده رعایت شود و یا در انتها 

بیلان مالی ارائه گردد. 

سپاهان و پرسپولیس
کمیته  حکم  با  پرسپولیس  و  سپاهان  باشگاه  دو 
انضباطی محکوم به کسر امتیاز شدند تا همه چیز در 
ظاهر قانونی پیش برود. چند نکته در خصوص این دو 
لحاظ  به  اینکه سپاهان  ابتدا  قابل ذکر است؛  باشگاه 
و  بهتر  پرسپولیس  از  مراتب  به  باشگاه داری  سازمان 
منسجم تر و البته با برنامه تر است. این باشگاه در مقایسه 
با پرسپولیس با بحران کمتری در مسائل اقتصادی و 
را  سپاهان  اگر  و  بوده  برخوردار  مرسوم  بدهی های 
خصوصی تلقی نکنیم، باید آن را نیمه خصوصی بدانیم 
در  کنیم.  فرض  پایدارتر  را  آنان  مالی  پشتوانه های  و 
که  سپاهان  قراردادهای  سقف  باید  چرا  شرایط  این 
شرایط اقتصادی مطلوبی دارد با پرسپولیس که دارای 
بدهی های انباشته است، یکسان باشد؟ » این تناسب 
استقلال،  باشگاه  سه  با  باشگاه های  سایر  مقایسه  در 
پرسپولیس و سپاهان نیز صادق است.« آیا سایر باشگاه 
آیا  و   هستند  تخلف  به  مجاز  شده  تعیین  تا سقف 
پیش بینی صحیحی در این مورد صورت گرفته است؟ 
داشتن هوادار بی شمار  لحاظ  به  پرسپولیس  از طرفی 
دارد که   درآمدهای مردمی  پتانسیل ویژه ای در کسب 
درباره آن راهکاری اندیشیده نشده است. و دست آخر 
اینکه در حال حاضر که امتیازات برگشته است، مسائل 
مالی و احتمالات بعدی تحت کنترل واقع شده است؟

 
استقلالِ متضرر

عضو هیئت مدیره استقلال گفته است: »ما ساده بودیم 
باید  را رعایت کردیم.« در حقیقت   که سقف بودجه 
اعتراف کرد؛ فوتبال ایران ساده بوده که فکر می کرد با 
این قانون همه چیز روبراه خواهد شد. سران استقلال 
برای رعایت این دستورالعمل داستان جالبی را دنبال 
کردند؛ سرمربی و دستیاران و بعضی از بازیکنان این 
باشگاه در چندین نوبت از قرارداد خود کاستند تا در 
نهایت یک بازیکن جذب و چند بازیکن تمدید کنند و 
جالب اینکه آبی پوشان با ناقص ترین ترکیب ممکن وارد 
مسابقات شدند و علیرغم کسب نتایج تقریبا مناسب 

به هیچ عنوان در حد و اندازه قهرمانی نیستند. در واقع 
بود  از سقفی  استقلال عدم عبور  باشگاه  انرژی  تمام 
که هیچ مزیتی نداشت. قرارداد سعید مهری و مهدی 
هاشمی نسب در نوع خود بی نظیر بوده و معلوم نیست 
مکتوب  عنوان  هیچ  به  که  قرارداد  این  مابه التفاوت 

نشده است را چگونه پرداخت خواهند کرد.

راه کار مناسب
تبعات منفی حاصل از رعایت و یا عدم رعایت سقف 
را  ایران  انرژی فوتبال  بودجه و تخلفات گزارش شده، 
گرفت. حداقل ده بیانیه صرفا به خاطر کسر امتیازات 
منتشر  در خصوص عدم کسر  بیانه  و چند  صادر شد 
گردید، اما نه سقف و نه بیانیه چاره کارنبود. اینکه به 
سرعت سقفی تعیین گردد که با خرید های باشگاه ها 
شوک  یک  بیشتر  دارد،  بسیار  فاصله  قبل  فصول  در 
منفی است و نه کنترل اوضاع مالی باشگاه هایی که با 
مدیریت هزینه اداره می شوند. اولین راهکار را باید در 
خصوصی سازی باشگاه ها به خصوص سرخابی ها دنبال 
ده  پرسه  یک  در  جریان  خصوصی سازی  البته  کنیم. 
ساله و  با کمک دولت امکان پذیر است. دومین راهکار 
اعطای وام برای تسویه بدهی هاست تا بیلان باشگاه ها 
و  کند. سومین  پیدا  تقلیل  به صفر  اول  در سه سال 
مهمترین راهکار ایجاد و آماده سازی زمینه های مربوط 
به درآمدزایی باشگاه هاست. مقوله هایی چون حق پخش 
تلویزیونی، تبلیغات محیطی و فروش لباس در فوتبال 
ایران وجود ندارد و یا به شیوه کاملا نادرستی در جریان 
ایران  بزرگ  باشگاه  دو  خصوص  در  مهم  نکته  است. 
توجه به برند آنان می باشد. برندی که اگر دچار حواشی 
نشود به تنهایی بخش بزرگی از نیازهای اقتصادی دو 

باشگاه را مرتفع خواهد ساخت.

سقف کاذب، لطفا با احتیاط عبور کنید
بودجه  سقف  بهتر  تعبیری  به  یا  قراردادها  سقف 
باشگاه ها سقف کاذبی است که هر باشگاهی می تواند 
با احتیاط کامل و با در نظر گرفتن چند نکته ظریف 
دورزدنِ  تعبیری  به  نماید.  عبور  سلامت  به  آن  از 
کنترل  را  اوضاع  داشت  قصد  که  و مصوبه ای  قانون 
این  نکته در  این حال دو  با  بود.  نماید بسیار آسان 
دستور العمل  این  اینکه  ابتدا  است؛  ذکر  قابل  مورد 
مانع ورود بازیکن باکیفیت خارجی شد. در حالی که 
حضور ستاره های فوتبال جهان در عربستان از طرفی 
و تقابل با فوتبال غنی ایران از طرف دیگر، زمینه ورود 
ایران  باشگاهی  فوتبال  در  را  کیفیت تر  با  بازیکنان 
فراهم می ساخت. دوم اینکه هرگز نتوانست انتظارات 
کنفدراسیون فوتبال آسیا را در خصوص جریان حرفه ای  
سازی برآورده کند. باید دید برنامه بعدی فوتبال ایران 
در جهت کنترل باشگاه ها چیست و قرار است فوتبال 
ایران در نیم فصل و یا در فصل آینده با چه سلایقی در 

این خصوص مواجه  گردد. 

 لطفا با احتیاط عبور کنید؛حسن صانعی پور

سقف کـاذب

حکم  با  پرسپولیس  و  سپاهان  باشگاه  دو 
کمیته انضباطی محکوم به کسر امتیاز شدند 

تا همه چیز در ظاهر قانونی پیش برود اما...
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فرهنگ
دو انتصاب مهم در وزارت ارشاد 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در حکمی »امیرحسین سمیعی« که پیش از این معاون هنری سازمان فرهنگی هنری 
شهرداری تهران بود را به جای »محمدالهیاری فومنی« به عنوان مدیرکل دفتر موسیقی این وزارتخانه منصوب کرد و 

شماره 1465 -  شنبه  9 دی 1402»محمدالهیاری فومنی« را به عنوان مدیرعامل بنیاد فرهنگی هنری رودکی منصوب کرد.

 

ه�ن هفتم

و  نویسندگی  به  ناکجا«  »مقیمان  سینمایی  فیلم 
 ۱۴۰۲ دی    ۱۰ یکشنبه  حسینی،  شهاب  کارگردانی 
ساعت ۱۵ در سینماتک موزه هنرهای معاصر تهران 

به نمایش در می آید.
روابط عمومی  از  نقل  به  هوادار؛  دنیای  گزارش  به 
ناکجا«  »مقیمان  فیلم  تهران،  معاصر  هنرهای  موزه 
به کارگردانی شهاب حسینی محصول سال ۱۳۹۶ به 
مدت ۹۰ دقیقه، یکشنبه ۱۰ دی ، ساعت ۱۵ در سالن 

سینماتک به نمایش درخواهد آمد.
بعد از نمایش فیلم جلسه پرسش و پاسخ با حضور 
شهاب حسینی که از بازیگران شناخته شده سینمای 
برگزار  است،  جهانی  در سطح  تحسین شده  و  ایران 

خواهد شد.
این فیلم که محصول ۱۳۹۶ است، بر اساس نمایشنامه 
امانوئل اشمیت  اریک  »مهمان سرای دودنیا« نوشته 
نوشته و ساخته شده است. داستان»مقیمان ناکجا« 
مهمانسرا  یک  وارد  ناگاه  به  که  است  جوانی  درباره 
می شود اما هرچه بیشتر بر مختصات مهمانسرا تأمل 
می کند، بیشتر آشکار می شود که جوان در جایی بین 
مرگ و زندگی قرار گرفته است. این فیلم سینمایی 

پیش از این در گروه »هنر و تجربه« به نمایش درآمده 
بود.علاقه مندان برای حضور در این برنامه می توانند 
روز یکشنبه ۱۰ دی  ساعت ۱۵ به خیابان کارگر شمالی، 

سالن  معاصرتهران،  هنرهای  موزه  لاله،  پارک  جنب 
این  در  عموم  برای  ورود  کنند.   مراجعه  سینماتک 

برنامه آزاد است.

وقتی نیچه 
گریست

گــریست«  نیچــــــه   »وقـــتی 
 When Nietzsche Wept
رمان های  نامدارترین  از  یکی 
یالوم  د.  اروین  روان شناختی 
زبان  به   ۱۹۹۲ سال  در  که  است 
د.  اروین  شد.  نوشته  انگلیسی 
گرا،  هستی  روان پزشک  یالوم 
در  روان پزشکی  بازنشستهٔ  استاد 

روان شناختی  رمان های  نامدارترین  از  شماری  نویسندهٔ  و  استنفورد  دانشگاه 
است. دیالوم در این کتاب »واقعیت و تخیل« و »محیط و تطبیق« را در هم 
می آمیزد تا ماجرایی ماندگار را در مورد نیروی رهایی بخش رفاقت، آشکار سازد. 
این رمان پر از ظرافت های ادبی و فلسفی است چنان که شاید بتوان گفت کمتر 
رمانی توانسته است تا این اندازه مضامین فلسفی در لابلای داستان به گونه ای 
بگنجاند که جذابیت داستان تحت تأثیر دشواری عبارات فلسفی قرار نگیرد. از 

این رمان تاکنون ۴ ترجمه به زبان فارسی منتشر شده است.

معرفی کتاب

منطقهٔ مورد 
علاقه

 The Zone of منطقهٔ مورد علاقه
Interest یک فیلم درام تاریخی 
و  نویسندگی  به  محصول ۲۰۲۳ 
کارگردانی »جاناتان گلیزر« است 
که بر اساس رمانی به همین نام 
از سال ۲۰۱۴  آمیس  اثر مارتین 
در  فیلم  این  شده است.  ساخته 
آشویتس  اردوگاه  در   ۲۰۲۱ سال 
فیلمبرداری شد.منطقهٔ مورد علاقه نخستین نمایش جهانی خود را در هفتاد 
و ششمین جشنواره فیلم کن در  ۲۰۲۳ داشت که آن جا برندهٔ جایزهٔ بزرگ 
و جایزهٔ فیپرشِی شد. این فیلم در ۲۰۲۳ در ایالات متحده اکران شد و مورد 
تحسین منتقدان قرار گرفت و از سوی هیئت ملی بازبینی فیلم، یکی از 
۵ فیلم بین المللی برتر سال نام گرفت. این فیلم در مراسم گلدن گلوب 
نامزد جوایز بهترین فیلم - درام، بهترین فیلم غیر انگلیسی زبان و بهترین 

موسیقی شد.

معرفی فیلم

با حضور شهاب حسینی؛

»مقیمان ناکجا« به سینماتک موزه هنرهای معاصر تهران رسید

نخستین تصویر از  شاکردوست 
در فیلمی جنایی

فیلمبرداری فیلم سینمایی »بی بدن« ـ نخستین 
ساخته سینمایی مرتضی علیزاده ـ به تهیه کنندگی 
سید مصطفی احمدی در تهران آغاز شده است.»الناز 
این  در  که  است  بازیگری  نخستین  شاکردوست« 
فیلم جلوی دوربین رفته و بنا بر اعلام سازندگان، 
بر  بدن«  بود.»بی  خواهد  متفاوتی  نقش  ایفاگر 
جنجالی ترین  از  یکی  به  واقعی  داستانی  اساس 
پرونده های جنایی چند ساله اخیر پرداخته و کاظم 
دانشی که پیش از این فیلم »علفزار« را ساخته بود، 

در این فیلم به عنوان نویسنده حضور دارد.

»ریچارد کوتاهی، جهنم روده« 
در تئاترشهر 

نمایش »ریچارد کوتاهی، جهنم روده« به کارگردانی 
سجاد یاری از هفته آینده در تئاترشهر به صحنه 
می رود.  نمایش »ریچارد کوتاهی، جهنم روده« که 
بر اساس نمایشنامه »ریچارد سوم اجرا نمی شود« 
به  نوری  اصغر  ترجمه  و  ویسنی یک  ماتئی  اثر 
نگارش درآمده است، توسط سجاد یاری کارگردانی 
تالار  صحنه  روی  ماه  دی   ۱۱ دوشنبه  از  و  شده 
چهارسو می رود. نمایش »ریچارد کوتاهی، جهنم 
روده« ساعت ۲۰ با مدت زمان ۸۵ دقیقه و قیمت 

بلیت ۱۶۰ هزارتومان به صحنه می رود.

»دُشمنِ خدا« دو اجرایی شد
کارگردانی مجید  عراقی  به  نمایش »دُشمنِ خدا« 
که در تئاتر شهر روی صحنه است، دو اجرایی شد.

عمادالدین  نویسندگی  به  خدا«  »دُشمنِ  نمایش 
آذر در  از ۲۸  رجبلو و کارگردانی مجید  عراقی که 
سالن قشقایی مجموعه تئاتر شهر روی صحنه رفته 
است، در هفته پایانی دو اجرایی شد و ساعت ۱۸:۳۰ 
به عنوان  می رود.علی  غریب  صحنه  روی   ۲۰:۱۵ و 
تهیه کننده و سعید سیادت به عنوان مجری طرح 
در این پروژه حضور دارند.نمایش »دشمن خدا« در 
دو اپیزود دبستان دخترانه و پادگان نظامی روی 
صحنه است.این نمایش، هر شب )به جز شنبه ها( 
ساعت ۱۸:۳۰ و ۲۰:۱۵ با مدت زمان ۵0 دقیقه روی 

صحنه تالار قشقایی است.  

تجربه میلاد کی مرام از بازی در 
»سووشون« نرگس آبیار 

»میلاد کی مرام « بازیگر سینما و تلویزیون  با انتشار 
ویدئویی، از تجربه ایفای نقش در سریال »سووشون« 
نرگس آبیار گفت.میلاد کی مرام با نوشتن این جمله 
که »از تک تک لحظاتش لذت بردم«، احساس خود 
را درباره ایفای نقش در سریال سووشون نرگس آبیار 
رمان  از  برداشتی  »سووشون«  کرد.سریال  توصیف 
به  که  است  دانشور  سیمین  نوشته  »سووشون« 
روایت جنایت ها و ظلم های استعمارگران در اواخر 
دوران پهلوی می پردازد.کی مرام درباره بازی در این 
سریال نوشت: »یک سال و نیم شاید هم دو سال 
بازی در پروژه جدیدم در شهرِ زیبا و پر ز مهر شیراز 
طول کشید. با یک تیم درجه یک و با اصالت یک 
خانواده شدیم. از تک تک لحظاتش لذت بردم و یاد 
گرفتم که زندگی جز لذت و یادگیری نیست )برای 
من که اینطور است(. هرچه فکر کردم که چه بگویم 
نشد که نشد که نشد ... اگر قرار بر نوشتن بود باید 
ساعت ها می نوشتم. چرا؟ از حجم زیاد عشق و حال 
خوب. این شد که این ویدئو تمام حس و حرف های 
نرگس  دانشور،  سیمین  سووشون  با  رابطه  در  من 
آبیار و خانواده سووشون است.«سووشون سریالی به 
کارگردانی نرگس آبیار و تهیه کنندگی محمدحسین 
قاسمی برای  پخش در شبکه نمایش خانگی آماده 
می شود. تاکنون اسامی کامل بازیگران این سریال در 

اختیار رسانه ها قرار نگرفته است.

مسابقه استندآپ کمدی »رینگو« در فضایی 
در  کمدی  استعدادهای  بهترین  متفاوت 
کشور را به رقابت با یکدیگر دعوت می کند و 
در ۲۶ قسمت برای پخش در شبکه نمایش 

خانگی تولید می شود.
به گزارش دنیای هوادار؛ بنا بر اعلام روابط 
عمومی مسابقه استندآپ کمدی »رینگو«، 
کارگردانی  و  تهیه کنندگی  به  برنامه  این 

سعید پاک با فضایی متفاوت به لحاظ ساختاری مقابل دوربین خواهد رفت و 
۴۰ شرکت کننده  در مرحله ابتدایی بصورت انفرادی به رقابت می پردازند و سپس 
براساس رتبه بندی، کمدین ها در مرحله بعد به صورت گروهی باهم به دوئل 
مسابقه  داوران  داوودنژاد  زهرا  و  هدایتی  محمدرضا  نادری،  می پردازند.محمد 
عملکرد  ارزیابی  به  مختلف  مراحل  در  که  هستند  »رینگو«  کمدی  استندآپ 

شرکت کنندگان پرداخته و بهترین ها را انتخاب می کنند.
اجرای این مسابقه که هر قسمت آن شامل هشت اجرای استندآپ  کمدی است 
را هومن خیاط برعهده دارد.اکنون مسابقه »رینگو« در مرحله پیش تولید و بررسی 
و تنظیم فراخوان است که به زودی به شکل عمومی اطلاع رسانی خواهد شد و 
پس از انتخاب استعدادهای مختلف در زمینه استندآپ کمدی، ضبط آن نیز از 

نیمه دوم دی  آغاز می شود.

برای پخش در شبکه نمایش خانگی؛»رینگو«؛ 
مسابقه جدید استندآپ کمدی تولید می شود

سریال  دوم  فصل  در  ایرادات  برخی  نشدن  رفع  به  نسبت  گلایه  با  تبریزی«  »کمال 
دنیای هوادار؛ کمال  گزارش  کرد.به  از مخاطبان خود عذرخواهی  مادری«  »سرزمین 
تبریزی کارگردان سینما و تلویزیون که این روزها سریال »سرزمین مادری« به کارگردانی 
وی از شبکه سه سیما پخش می شود گلایه ای را نسبت به فصل جدید این مجموعه 
مطرح کرد.از هفته گذشته فصل دوم این سریال روی آنتن رفته است و بزرگسالی 
شخصیت رهی با بازی شهاب حسینی دیده می شود. قسمت اول فصل دوم هفته پیش 
پخش شد که چند شب پیش هم به صورت تکراری مجدداً روی آنتن رفت.تبریزی 
در گلایه ای نسبت به پخش فصل دوم سریال در صفحه اجتماعی خود در اینستاگرام 
نوشته است:»متأسفانه پس از اتمام نمایش فصل اول، نمایش فصل دوم با عجله و 
بدون اطلاع من از سوی تلویزیون و تهیه کننده با نواقصی شروع شد که ماه ها قبل به 
آنها اشاره کرده بودم اما اقدامی در رفع نواقص نشده بود و حالا قصد دارند در فرصت 
کوتاه باقی مانده و در حد امکان انجام دهند! قسمت های اول و دوم فصل دوم سریال 
از تلوبیون پخش شد که منهای نواقص، یکی از ایرادهای مهم آن استفاده از قطعات 
موسیقی آقای علیقلی در کنار قطعات آقای پژمان و بدون ذکر نامی از آقای علیقلی 
است.مضاف بر اینکه اساساً استفاده ترکیبی از قطعات مختلف، از ۲ آهنگساز متفاوت 
برای یک اثر نمایشی، کار کاملًا اشتباهی است! چون تقریباً ارتباط من با تلویزیون و 
تهیه کننده برای پخش سریال قطع شده است، از این به بعد سعی خواهم کرد که به 
نواقص موجود در قسمت ها و البته حذفیات در پخش اشاره داشته باشم و از همه 
مخاطبان سریال و مردم عزیز »سرزمین مادری« بابت این بی مبالاتی پوزش می طلبم.«

همزمان با شروع پخش فصل۲؛تبریزی از یک 
اشتباه موسیقایی در »سرزمین مادری« نوشت
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